

QURAN AND TAJWEED CONTEST STUDY GUIDE



Participation Guidelines:

You may choose to be tested in the language you desire (Arabic or English). The competition will be an Oral Assessment.

You will be tested on the "In the Shade of the Ayat" and "Quran- Knowledge and Action."

The "What's the Big Idea" is for the sake of understanding the Surah as a whole and will not be used for testing.

May Allah (Swt) reward you for your endeavor! All the best!



الدورة الثانية والعشرون السنوية مسابقة القرآن والتجويد دليل الدراسة



أعزائنا المشتركين

يمكنك اختيار اختبار اللغة التي تريدها

. ستكون المسابقة تقييماً شفهياً . سيتم اختباركم في "في ظلال الآيات" و "القرآن - القرآن ... علم وعمل"

. "الجو العام للسورة" هي من أجل فهم السورة ككل ولن يتم استخدامها للاختبار.

جزاكم الله خيرا على مساعيكم! نتمنى لكم كل خير!

GRADE 9 IVIA DOM FOR FUTURE INSPIRATION

AH'QAF | PAST WISDOM FOR FUTURE INSPIRATION



GENERAL THEME

وَٱذْكُرْ أَخَا عَادٍ إِذْ أَنذَرَ قَوْمَهُۥ بِٱلْأَحْقَافِ... (21) "And mention, [O Muhammad], the brother of 'Ād, when he warned his people in the [region of] al-Aḥqāf -..."Surah al-Aḥaāf discusses the message of Prophet Muhammad (ﷺ) in details - we learn that Allah () appointed him as the last Messenger and sent him to both the men and the jinn, comprehensively. The messages of the early Prophets and Messengers were concluded by the message of Muhammad (ﷺ). The Story of 'Ād is presented in this surah as a reminder to the Prophet (ﷺ) that other Messengers before him faced similar difficulties while inviting their nations to the worship of One Lord. So, consistency in this pursuit along with patience and seeking the reward from Allah () are lessons to be learned from their stories.



IN THE SHADE OF THE AYAT

(15) ...(أَوُّ صَّيْنَا ٱلْإِنسَنَ بِوَٰلِدَيْهِ إِحْسَانًا حَمَلَتُهُ أُمُّهُۥ كُرْهًا وَوَضَعَتْهُ كُرْهًا. (الله Me have enjoined upon man, to his parents, good treatment. His mother carried him with hardship..."Allah (الله) commands man to obey his parents and offer them the utmost respect in all aspects - communicate with them kindly, be in their service constantly, take care of their needs and try to please them in every way. After making general command to be good to both parents, Allah (الله)) specified the mother with a reminder to her children to be good to her for all the physical effort she endured in the process of her pregnancy for nine months and for the countless hours and nights she put into raising them.

إِنَّ ٱلَّذِينَ قَالُواْ رَبُّنَا ٱللَّهُ ثُمَّ ٱسْتَقَامُواْ فَلَا خَوْفٌ عَلَيْهِمْ وَلَا هُمْ (13) يَحْزَنُونَ "Indeed, those who have said, "Our Lord is Allah," and then remained on a right course - there will be no fear concerning them, nor will they grieve." Allah (إلله) described those who are firm in faith - who believed in His Lordship and Divinity and remained steadfast upon the straight path doing righteous deeds - He described them as those who do not fear any harm that may afflict them, and they do not grieve over anything they may lose. That is because they know that since they are following the right path and doing righteous deeds, they won't be disgraced; Allah (إله) will protect them and hep them to put up with the hardships and trials they face in this worldly life.



KNOWLEDGE AND ACTION

A Muslim does not merely declare eemān in Allah () - the Lord of the worlds - and submission to Him verbally without doing actions.

Eemān must be validated by doing good deeds and remaining steadfast upon the path of truth and in obedience to Allah's () commands.



| GRADE 9 | المؤمن يعرف كيف يصنع من تاريخه مستقبله



في ظلال الآيات

وَوَصَّيْنَا ٱلْإِنسَانَ بِوَٰلِدَيْهِ إِحْسَانًا حَمَلَتْهُ أَمُّهُۥ كُرْهًا وَوَضَعَتْهُ كُرْهًا... (15) يوصي الله عز وجل الإنسان بأن يُحْسِنَ إلى والديه (أبيه وأمه) بكل ما تشمله كلمة الإحسان من معنى؛ مثل الإحسان في الحديث معهم، وخدمتهم، واحترامهم، والإهتمام بما يرضيهم. وبعد أن قدم الله الوصيّة العامة في الوالدين، خصّ الأم بالحديث عن مقدار التعب الذي تتحمله في حملها لأولادها، فهي تحملهم تسعة شهور، والمصاعب التي تثقلها خلال تلك فهي تحملهم بمزيد من المدة. ففي هذا تذكير للأبناء بأن يخصّوا أمهاتهم بمزيد من الإحسان، تقديرًا لتعبهم وسهرهم عليهم حتى يكبروا ويصبحوا الغين .

إِنَّ ٱلَّذِينَ قَالُواْ رَبُّنَا ٱللَّـهُ ثُمَّ ٱسْتَقَاٰمُواْ فَلَا خَوْفٌ عَلَيْهِمْ وَلَا هُمْ يَحْزَنُونَ -(13) وصف الله الذين أخلصوا قلوبهم بالإيمان بالله، وصدّقوا ذلك وأتبعوه بالاستقامة على الطريق الصحيح، والعمل بصالح الأعمال، بأنهم لا يخافون من أي مكروه قد يصيبهم، ولا يحزنون على أي أمرٍ فاتهم، لأنهم يعلمون أنهم على الطريق الصحيح، وأن كل عمل صالح لن يُضيّعَ الله أجرَه. وأنهم أولياء لله، يحفظهم بإيمانهم ويعينهم على نوائب الدهر



القرآن علم وعمل

لا يكتفي المسلم بإعلان الإيمان بالله وإسلامه لرب العباد قولًا دون عمل. فالإيمان لا بد أن يُصَدّقَهُ العملُ الصالح والاستقامةُ على طريق الحق وما أمرَ الله به .

الجو العام للسورة

وَٱذْكُرْ أَخَا عَادٍ إِذْ أَنذَرَ قَوْمَهُۥ بِٱلْأَحْقَافِ... ﴿21)

فصَّلتْ سورة الأحقاف في رسالة النبي محمد عليه الصلاة والسلام خاتم الأنبياء والمرسلين، وكيف أن الله أرسله للإنسِ والجنِّ كافةً، يدعوهم لما فيه خيرُهم، وخاتمًا لرسالة الأنبياء من قبله. وقد عرضت الآيات أيضًا قصةُ قومِ عادٍ لتسليةِ النبي عليه الصلاة والسلام بأن غيره من الأنبياء قد واجهوا من المصاعب ما يواجهه مع قومه، وأنَّ ما عليه إلا الدعوة والتبليغ واحتساب أجره على الله.